
Strona 1 z 9 
 

 

PROTOKÓŁ  Nr XXXIII/2014 

XXXIII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 18 lutego 2014 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 15 
45

.
    

 

XXXIII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Aleksander Grochowski- 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXXIII sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14  radnych. 

 

Nieobecny: Kazimierz Zima –Przewodniczący Rady 

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Józef Gutowski                     - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński          - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic                - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                   - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

6. Pani Dorota Cipkowska               - Kierownik Referatu GKI 

7. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor SP Straszewo 

8. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

10. Pan Roman Zbróg                        - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

11. Pan Bartosz Lis                            - Posterunek Policji w Ryjewie 

12. Pan Łukasz Kamiński                  - Posterunek Policji w Ryjewie 

 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami 

otrzymali porządek obrad. W związku z powyższym Wiceprzewodniczący Rady wystąpił do 

Radnych z pytaniem czy maja uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli 

uwag wobec czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 

0, wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXII Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

4. Informacja z realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo za 2013 

rok i działalności GKRPA. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy Ryjewo 

na rok 2015 środków stanowiących fundusz sołecki. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/189/13 Rady Gminy Ryjewo 

z dnia 2 października 2013 r. w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na 

lotnicze wykorzystanie terenu (lądowisko śmigłowców ratunkowych, używane w nocy) 

położonego w miejscowości Rudniki (działka nr 203).  

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XL/274/10 Rady 

Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2014 - 2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej ze środków 

budżetu Gminy Ryjewo w latach 2014-2015 na realizację inwestycji usuwania 

i unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest  pochodzących z terenu gminy 

Ryjewo. 

12. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXII  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Aleksander Grochowski poinformował, że protokół z 

XXXII sesji z dnia 30 grudnia 2013 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w 

Ryjewie oraz opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Wiceprzewodniczący Rady 

zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada 

Gminy Ryjewo przyjęła jednogłośnie protokół  z  XXXII  sesji Rady Gminy z dnia 30 grudnia 

2013 roku. 

 

Ad.4. Informacja z realizacji Programu Rozwiązywania Uzależnień dla Gminy Ryjewo za 2013 

rok i działalności GKRPA. 

 

Informacje przestawił Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy. 

Pan Józef Gutowski: Głównym zadaniem w pracy Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych jest prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, 

edukacyjnej oraz szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i 

narkomanii w szczególności dla dzieci i młodzieży szkolnej oraz pomoc osobom 

uzależnionym i ich rodzinom w zakresie udzielania porad i wskazówek w terapii i 

rehabilitacji w chorobie alkoholowej. Gminna Komisja liczy 8 osób. Członkowie GKRPA 

pracują w trzech zespołach problemowych, które w ramach swych uprawnień odbywają 
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własne posiedzenia i realizowały zadania wynikające z uchwały Rady Gminy Ryjewo, 

przyjętego harmonogramu gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii w  2013 roku. W roku sprawozdawczym 

przeprowadzono 2 szkolenia członków GKRPA oraz szkolenie dla właścicieli i personelu 

punktów sprzedaży alkoholu. W okresie objętym sprawozdaniem, przybyła nowa grupa  osób 

mających problem z nadużywaniem alkoholu i stosowaniem przemocy w rodzinie. W 2013 

roku,  24 osoby mające problemy z nadużywaniem alkoholu zostały skierowane do zespołu 

motywującego na rozmowy profilaktyczne. Zgłoszenia w/w osób wpływały do GKRPA w 

Ryjewie z policji, od kuratorów sądowych, Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej i 

członków rodzin osób uzależnionych. Zgłoszenia następowały najczęściej po wszczynaniu 

awantur domowych i stosowaniu przemocy w rodzinie przez osoby będące pod wpływem 

alkoholu. Komisja skierowała 5 osób na badania psychologiczno-psychiatryczne 

przeprowadzane przez biegłych lekarzy,  w celu orzeczenia o uzależnieniu od alkoholu.  

Skierowano 3 wnioski do Sądu Rejonowego – Wydział Rodzinny i Nieletnich o przymusowe 

leczenie odwykowe osób uzależnionych. Przeprowadzono 9 wywiadów środowiskowych w 

rodzinach osób uzależnionych a także przeprowadzono wywiady:    w miejscu zamieszkania 

rodzin w których występuje problem alkoholowy, w instytucjach powołanych do 

sprawowania opieki nad rodzinami mającymi problemy, a także w  środowisku,  ( szkoły), w 

którym przebywają dzieci z w/w rodzin. Komisja współpracuje z różnymi instytucjami w 

celu:  udzielenia pomocy osobom uzależnionym,  ochrony członków rodzin osób 

uzależnionych,  w szczególności udzielała różnorodnej pomocy dzieciom (organizacja 

wypoczynku letniego, umożliwienie dostępu do dóbr kultury i inne). Z wypoczynku letniego 

– kolonie wraz z realizacją programu profilaktycznego w Gdyni, skorzystało 11 dzieci z 

terenu gminy oraz 1 uczniowi dofinansowano wycieczkę szkolną. W okresie całego roku 

2013 w szkołach dla których organem prowadzącym jest Gmina Ryjewo, realizowane były 

programy i warsztaty edukacyjno-profilaktyczne, koncerty, konkursy, pogadanki, spektakle,  

których głównym zadaniem było  zapobieganie narkomanii i spożycia  napojów 

alkoholowych przez  młodzież. Na terenie Gminy Ryjewo w 2013 roku sprzedaż alkoholu 

prowadziło 13 sklepów. W 2013 roku objęto kontrolą 9 punktów  sprzedaży alkoholu. 

Punktów ze sprzedażą alkoholi wg rodzajów była następująca ilość: 

1) do 4,5%  alkoholu i piwo   - 13 

2) od 4,5% –18%  alkoholu    - 12 

3) pow. 18%  alkoholu           -   9 

 

Jednym z zadań GKRPA w Ryjewie, jest realizacja programu przeciwdziałania  narkomanii. 

W okresie objętym sprawozdaniem, na wniosek Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego  

komisja podejmowała działania w stosunku do 1 osoby, która  zażywała narkotyki. Nie 

odnotowano innych przypadków narkomanii. Prowadzone były natomiast działania 

profilaktyczne przeciwdziałające narkomanii i przyjmowaniu innych substancji 

psychoaktywnych. Realizowano przedmiotowe programy profilaktyczne   na terenie szkół, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Ryjewo, a także na łamach  prasy lokalnej. 

Realizacja wydatków określonych w harmonogramie realizacji zadań Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przedstawia się następująco: 

1. Wynagrodzenie członków GKRPA    11.520,00 zł 

2. Opłaty za kolonie, wycieczki dla uczniów  9.010,00 zł 

3. Zakup materiałów   1.505,83 zł     w tym: 

 materiały biurowe i progr.  profilaktyczne  511,17 zł, 

 nagrody w konkursach   640,90 zł, 
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 art. spożywcze  103,20 zł, 

 gazeta Dziennik Bałtycki  250,56 zł 

4. Usługi zdrowotne  1.300,00 zł 

5. Usługi pozostałe 8.251,54 zł w tym:      

 szkolenia 3.270,00 zł, 

 realizacja programów profilaktycznych 4.774,50 zł  

 opłaty sądowe  120,00 zł 

 koszt przejazdu 87,04 zł.                                       

6. Opłata za abonament  telefoniczny 399,98 zł 

7. Delegacje  636,40 zł   

      

Radna Barbara Wolak: Czego dotyczą opłaty za usługi zdrowotne? 

 

Pan Jozef Gutowski: Są to badania lekarskie i psychologiczne którym poddawane są osoby 

kierowane do Komisji. 

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy 

Ryjewo na rok 2015 środków stanowiących fundusz sołecki.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i 

pytania.  

 

Radny Jerzy Paradowski: Czytałem artykuł dotyczący funduszy sołeckich i zastanawia 

mnie dlaczego podejmujemy uchwałę na rok 2015 skoro można podejmować już uchwały 

bezterminowo a nie co roku podejmować uchwały na kolejny rok. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zmiana o której Pan mówi jest na razie zapisana jedynie w 

projekcie zmiany tej ustawy. Po za tym mamy za chwilę wybory i  może rada będzie miała 

inne zdanie na temat tego funduszu.  

 

Radna Barbara Wolak: Rozmawialiśmy na komisji w sprawie budżetu na temat funduszu 

sołeckiego i wszyscy uważamy, że jest to dobra sprawa jednakże uważam, że powinniśmy 

trochę realniej podchodzić do wydatkowania tych środków. W ubiegłym roku wydatkowano 

aż 28 tyś. zł na imprezy kulturalne, dlatego mam propozycję by ograniczyć środki z funduszu 

na imprezy kulturalno – rozrywkowe a przeznaczyć je na rzeczy potrzebne takie jak np. 

remonty dróg czy chodników.  

  

Wiceprzewodniczący Rady: Fundusz sołecki jest dla Sołtysów bardzo ważny. Zawsze z 

funduszu robi się to co potrzebne jest społeczeństwu. Musimy pamiętać, że nie są to duże 

pieniądze. Ryjewo ma akurat dużo, bo 23 tyś. złotych, ale wynika to z przelicznika. Dla 

Sołtysów fundusz ten jest ważny, bo bez niego Sołtysi są bezwartościowi. 

 

Wobec braku dodatkowych  uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIII/211/14 z dnia 18 lutego 

2014 roku w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy Ryjewo na rok 

2015 środków stanowiących fundusz sołecki. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  
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Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/189/13 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 2 października 2013 r. w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo 

zgody na lotnicze wykorzystanie terenu (lądowisko śmigłowców ratunkowych, używane 

w nocy) położonego w miejscowości Rudniki (działka nr 203).  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i 

pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIII/212/14 z dnia 18  lutego 

2014 roku w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIX/189/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

2 października 2013 r. w sprawie wyrażenia przez Radę Gminy Ryjewo zgody na lotnicze 

wykorzystanie terenu (lądowisko śmigłowców ratunkowych, używane w nocy) położonego 

w miejscowości Rudniki (działka nr 203). Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.  

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XL/274/10 

Rady Gminy Ryjewo z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i 

pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIII/213/14 z dnia 18  lutego 

2014 roku w sprawie dokonania zmian w treści Uchwały Nr XL/274/10 Rady Gminy Ryjewo 

z dnia 24 lutego 2010 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ryjewie. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.  

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 

w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Adam Mączyński –Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ryjewie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i 

pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIII/214/14 z dnia 18  lutego 

2014 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020. Uchwała stanowi 

załącznik Nr 8 do protokołu.  

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 
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świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa 

w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Adam Mączyński –Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ryjewie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i 

pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIII/215/14 z dnia 18  lutego 

2014 roku w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego 

gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020. 

Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Adam Mączyński –Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ryjewie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i 

pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIII/216/14 z dnia 18  lutego 

2014 roku w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 - 2020. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do 

protokołu.  

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej ze 

środków budżetu Gminy Ryjewo w latach 2014-2015 na realizację inwestycji usuwania 

i unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest  pochodzących z terenu gminy 

Ryjewo. 
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Zastępca Wójta Gminy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i 

pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXIII/217/14 z dnia 18  lutego 

2014 roku w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy 
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Ryjewo w latach 2014-2015 na realizację inwestycji usuwania i unieszkodliwiania wyrobów 

zawierających azbest  pochodzących z terenu gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 

11 do protokołu.  

 

Ad.12. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

 

 miesiąc styczeń to miesiąc sprawozdawczy, wykonane są sprawozdania dla różnych 

instytucji;  

 8.01 uczestniczyliśmy w jasełkach przedstawionych przez najmłodszych z przedszkola 

„Maluszek”; 

 uczestniczyliśmy również w IX konkursie Kolęd i Pastorałek pt. „Nasze Boże 

Narodzenie”. Konkurs odbył się  w Sadlinkach, młodzież z naszych szkół po raz pierwszy 

nie brała udziału, a szkoda;  

 13.01 podpisano akt notarialny na sprzedaż działki w przetargu w miesiącu grudniu. 

Również tego dnia odbyło się podsumowanie konkursu ,, Działaj Lokalnie ”; 

 14.01 W Kwidzyńskim Centrum Kultury odbyło się spotkanie z europosłem Januszem 

Lewandowskim; 

 15.01 w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie firm transportowych, rolników i radnych w 

sprawie dróg wojewódzkich. Efektem tego spotkania był wspólny wyjazd 4.02.2014 do 

Marszałka Województwa odpowiedzialnego za drogi wojewódzkie. W spotkaniu 

uczestniczyli radni Rady Gminy, mieszkaniec Gminy – rolnik oraz Zastępca Wójta; 

 21.01.2014 r. podpisano umowy na zakup energii eklektycznej dotyczącej budynków 

użyteczności publicznej. Umowę podpisano  z Energą w związku z przeprowadzonym 

postępowaniem przetargowym; 

 27.01 wystosowano pismo do Urzędu Skarbowego o wydelegowanie pracownika 

dokonującego sprawdzenia i odbioru wypełnionych PIT –ów. Pracownik Urzędu 

Skarbowego będzie urzędował w następujących terminach:  

 28.02.2014r.  od 8 – 15 (piątek),  

 28.03.2014r.   od 8-15 (piątek),  

 05.04.2014 r.  od 9-13 (sobota),  

 25.04.2014 r. od 8-15 (piątek) w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie.  

Druki można pobrać w Urzędzie Gminy w pokoju nr 13. Istnieje możliwość 

elektronicznego przekazywania PIT- ów w: GBP w Ryjewie ul. Grunwaldzka 63A, GOK 

Ryjewo, Świetlica wiejska Trzciano; 

 w miesiącu styczniu i lutym firmy  odśnieżały drogi gminne. Wszystkie zgłoszenia, które 

docierały do tutejszego Urzędu były sprawdzane a przeszkody usunięte.; 

 w wyżej wymienionych miesiącach energia oświetlenie kilkakrotnie wymieniała 

uszkodzone lampy według zgłoszeń mieszkańców; 

 12 - 13 lutego odbyły się posiedzenia komisji stałych Rady Gminy podczas, których 

omawiane były uchwały podejmowane na dzisiejszej sesji. 

 

Ad.13. Interpelacje i zapytania radnych / Ad.14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Radny Jerzy Paradowski: Na Komisji Rolnictwa zaproszona była Pani Danuta Kosewska z 

Powiatowego Biura Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa i prosiła by 

przekazać, że w tym roku są nowe formy płatności. W 2014 roku będzie tylko jedna płatność 

zależna od przelicznika euro. Wypłacane będą również dopłaty do chmielu, skrobi 

ziemniaczanej i buraków.  
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Radna Barbara Wolak: Chciałabym prosić, by w przyszłości w  takich przypadkach jak 

dziś, gdzie wiadomo, że będzie wyłączona woda, informować o tym z wyprzedzeniem 

mieszkańców, by mogli się na taką sytuację przygotować. Po takiej awarii należałoby 

wypłukać sieć, gdyż mieszkańcy się skarżą, że woda jest brudna. W związku z poprawą 

pogody chciałabym prosić o naprawę ul. Łąki. Ostatnia sprawa jaką chciałam poruszyć 

dotyczy  cen za wywóz odpadów. W ostatnim czasie zauważyliśmy w wielu gminach obniżki 

cen i tak się zastanawiałam, czy może również my powinniśmy o tym pomyśleć. Lepiej 

byłoby gdybyśmy  zamiast ewentualnego kupowania pojemników na segregację obniżyli 

mieszkańcom w przyszłości opłatę.  

 

Radny Jerzy Luty: Chciałbym prosić Pana Wójta o przybliżenie przebiegu spotkania z 

Panem Marszałkiem Świlskim w sprawie dróg wojewódzkich. Jakie są w sprawie tych dróg 

plany. Również zauważyłem, że tablice z nazwami miejscowości są przesunięte, z czym to 

jest związane?  Ostatnia sprawa dotyczy przesunięcia środków w budżecie. Pan Zelmański 

przekazał mi informację dotyczącą tego, że na sesji będą przeniesione środki na zakup 

samochodu strażackiego od PSP w Kwidzynie dla jednostki w Ryjewie i automatycznie wóz z 

Ryjewa przekazany zostałby do Benowo, ale uchwały nie było więc zastanawiam się co się 

stało? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Na spotkaniu dotyczącym dróg wojewódzkich Pan Marszałek 

przekazał nam, że rozumie nasze stanowisko, jednakże środki w budżecie są tak małe, że nie 

jest w stanie naprawić wszystkich dróg. Rozmawialiśmy o drogach 607, 602 i 525. 

Dostaliśmy zapewnienie, że jedna z dróg wojewódzkich na terenie naszej gminy zostanie 

naprawiona. Po spotkaniu Zarząd Dróg Wojewódzkich sprawdził stan tych trzech dróg i na tej 

podstawie miała zapaść decyzja, która droga będzie naprawiona.  Jeżeli chodzi o przesunięte 

znaki z nazwami miejscowości, to czekamy na informację z Zarządu Dróg Wojewódzkich 

jaki był powód ich przesunięcia. Sprawa z zakupem wozu strażackiego trwa już bardzo długo. 

Bardzo wiele gmin chciałoby ten samochód kupić i na razie trwają rozmowy nieoficjalne więc 

nie wiem skąd to pytanie. Jeżeli uda nam się kupić ten samochód to owszem, jest taka decyzja 

by  obecny wóz strażacki z Ryjewa przekazać do Benowa. 

 

Radny Jerzy Luty: A jeżeli można wiedzieć za jaką drogą wojewódzką Wójtowie 

najbardziej optują. Za 602 czy 525? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Stawia mnie Pan w bardzo niezręcznej sytuacji, ale jeżeli chce 

Pan tak bardzo wiedzieć to ani za 602 ani za 525, tylko 607 z uwagi na fakt, iż ma ona 

największe szanse na modernizację. 

 

Radny Jerzy Luty: No właśnie taka też otrzymałem informację, że to właśnie droga nr 607 

zostanie modernizowano. Będzie to odcinek 4,7 km za kwotę ok. 4 mln złotych 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Jest to jeszcze informacja nieoficjalna, a ja nie jestem 

upoważniony do przekazywania informacji na takim etapie.  

 

Radny Jerzy Luty: Wiem również, że Zarząd Dróg Wojewódzkich na duża ilość tłucznia z 

remontu dróg. Czy jest szansa by Gmina Ryjewo otrzymała część tego tłucznia na swoje 

drogi? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zarząd Dróg Wojewódzkich ma już rozdysponowane gdzie 

tłuczeń zostanie przekazany. 
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Ad.15. Wolne wnioski i informacje. 

 

Nie zgłoszono.  

 

Ad.16. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady zamknął obrady  XXXIII 

sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy 

 

Aleksander Grochowski 
 

 

 


